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Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! Útelágazáshoz érkeztünk, a nagyböjti szent idő végéhez értünk. Ez az idő 
felszólított bennünket, hogy lelkünket készítsük föl egy új életre, arra az új életre, amit Jézus 
Krisztus  szerzett  nekünk.  Ezért  mondtam,  hogy  útelágazáshoz  érkeztünk,  mert  ma  innen 
mindegyikünk elindul egy úton. És mi azért vagyunk itt, mert annak az új életnek az útján 
szeretnénk továbbmenni, amit Jézus Krisztus hozott el nekünk. A régi utat hagyjuk el!

Egyébként is, Európa válaszúton áll. Európa jövője azon dől el, hogy melyik úton indul el 
2022  Húsvétján.  Európának  azon  közösségei,  azon  polgárai,  akik  megértük  ezt  az  idei 
Húsvétot, ez az idei Húsvét új utat jelöl ki a számunkra, és ha mi ezen az úton sokan leszünk,  
sokan járunk, akkor Európa megújul. Kedves Testvérek, ez az idei Nagyböjt azért volt nagyon 
fontos,  mert  lelkileg  készültünk  fel  erre  a  nagy  váltásra.  Jézus  Krisztus  Európa  útját  az 
európai keresztények kezébe tette. 

Kezünkben vannak barkaágak, ezek a bimbódzó életet juttatják az eszünkbe, a nyíló virágokat 
és a gyümölcsöket. Most megáldom ezeket a barkákat. Itt majd az oltár elől a szentmise végén 
azok is kaphatnak egyet-egyet ezekből az ágacskákból, akiknek jelen pillanatban most még 
nincs  a  kezükben.  Micsoda  öröm,  ha  virágos  ággal  a  kezünkben  megyünk  tovább. 
Gondoljanak  arra,  amikor  valakinek  a  köszöntésére  mennek  ajándékkal  a  kézben,  szál 
virággal. Az élet  hírnöke minden kinyílt virág. Testvérek, készüljünk az új útra!

Barkák megáldása

Kedves Testvérek! Az Úr indul a harcba,  a Mester,  nem a tanítványok, az Isten,  nem az 
emberek, az Isten harcol értünk. A Mester a legjobb üzenetet fogalmazza meg a számunkra: 
nagyobb szeretete senkinek nincs annál, mint aki életét adja barátaiért. A szenvedés földi sors,  
emberi sors, és Jézus Krisztus éppen ennek a szenvedésnek szerez értelmet. Az Ő szenvedése,  
halála és feltámadása hoz nekünk új életet. 

Kedves jó  Testvérek,  az  élet  útját  ismerjük meg újra  meg újra.  Talán most  2022-ben,  itt  
Európában erre az ismeretre mindennél nagyobb szükségünk van. Akkor Jézus azt mondta, ha 
ők elhallgatnak, a kövek szólalnak meg. Vissza kell venni, Testvérek, Európában is a kövektől 
a hangot.  Európa keresztény örökségére hivatkozva az épített  keresztény örökség üzenetét 
vissza  kell  venni,  mert  ez  az  örökség  a  mi  örökségünk,  ebből  született  minden  alkotás 
Európában, de mondhatom nyugodtan, a világban is, ami az élet üzenetét hordozza. A húsvéti 
életünket tanuljuk, a szenvedés útját kell megértenünk,  mert életet egymásnak ajándékozni 
csak  akkor  tudunk,  ha  egymásért  tudunk  szenvedni,  ha  fölismerjük  egymással  való 
kapcsolatban  az  áldozat  életet  jelentő  ajándékát.  A  Mester  értünk  harcolt,  hogy  életünk 
legyen, jobb életünk legyen. A mi szívünk szövetébe vési bele Isten az új élet igazságait. Az  
igazság szabaddá tesz bennünket. 

1



2022. 04. 10.

Szentbeszéd

Kedves  Testvérek!  Egy  vigasztaló  üzenetet  hallottunk:  a  Szombat  fényei  már  égtek. 
Bármekkora a sötétség, egy aprócska fénynek nagyobb a hatalma a legnagyobb sötétségnél. A 
fény legyőzhetetlen. Kevesen vagyunk, Európára ráborult a sötétség. Ez az idei Húsvét az a 
picinyke fény. Lehet elszomorító a sötét,  lehet istentagadás, keresztényüldözés, a picinyke 
fény hatalmas erővel bír. 

Ezt az idei Nagyhetet ennek a fénynek a biztatásával kezdtük el. Nem nyugodhatunk abba 
bele, hogy a sötétségben elpusztulunk. A húsvéti élet a fénynek az üzenete. Annyi életünk 
van,  amennyi  erőnk  az  alázathoz,  amennyi  erőnk  az  önmagunkkal  való  küzdelemhez, 
amennyi  erőnk  ahhoz,  hogy  egymásnak  nagylelkűen,  szeretetben,  áldozatos  szívvel  életet 
ajándékozzunk. Győzni fog az élet!

Nagycsütörtöknek,  Nagypénteknek,  Nagyszombatnak  az  üzenete  minden  alkalommal 
megjelenik a templomainkban. Ez az asztal nem kocsmai asztal, ez az asztal az örök életet 
tápláló  kenyérnek  az  asztala.  Üljük  körül,  és  Jézus  Krisztus  életet  ad. Most  felajánljuk  a 
kenyeret, a bort, hogy soha el ne felejtsük: a szeretet drámai, a szeretetben valamiképpen bele 
kell, hogy haljon az ember. Anélkül csak bizonygatás lesz. Az életet nem bizonygatni kell, az 
élet automatikus, mint a magnak a sorsa, amely a földbe kerül és elhal és gyümölcsöt hoz.

+  A M E N  +

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!  Azt  hiszem, nagyon nagy igazság az,  hogy jó kezdés fél  siker.  Talán 
mondhatom  azt,  hogy  jól  kezdtük  ezt  a  Nagyhetet.  Most  már  csak  élni  kell  azokkal  a 
lehetőségekkel, amik még jönnek, és legalább ezen a héten próbáljuk első helyre tenni ezeket 
a  lehetőségeket,  hogy okosodjunk a hit  dolgaiban,  lelkiekben gazdagodjunk.  Mert  a  világ 
várja  a  válaszunkat,  akkor  is,  ha  gúnyolódik,  akkor  is,  ha  tagadja  a  mi  igazságainkat.  A 
világnak szüksége van a keresztény emberekre. 

Természetesen azokra, akiknek nem csupán elvárásai vannak az Istentől, Istennel szemben 
kéréseik, hogy azokat teljesítse az Isten, ha van. Nem egyéni érdekeink szolgálatában áll a 
kereszténység, hanem a világ megváltásáról van szó. A világ megváltásán csak azok tudnak 
tevékenykedni, akik maguk a megváltottak életét élik, bár gyengeségekkel, gyarlósággal és 
sokszor törékenységgel küszködve. De az Isten szeretete mindennél hatalmasabb. 

A Nagyhét itteni programját szeretném a Testvérek figyelmébe ajánlani. Nagycsütörtökön, 
14-e csütörtökön fél 6 órakor van az utolsó vacsorai emlékmise, és a szentmise után pedig 
Jeremiás siralmait hallgatjuk meg. Ma Izajásnak az üzenetét hallottuk az Ószövetségből. Ők 
egy kategória, ha szabad ilyen mai fogalmakkal élni. Izajás, Jeremiás, Ezékiel, Dániel – ezek 
a nagyok. Ők az igazi üzenetet így fogalmazzák meg: az Isten sose hagyja el a választottait.  
Igazság! 

Tehát Nagycsütörtökön az utolsó vacsorai emlékmise. Nagypénteken, tudom, hogy inkább az 
esti ünneplésre készülnek az emberek, 3 órakor azért mi keresztúti imádságokat végzünk, és 
fél  6  órakor  Urunk szenvedésének az  emlékét  idézzük.  A magyar  nyelv  csonka  misének 
mondja ezt a Nagypéntek esti szentmisét. 

Nagyszombat, Húsvét vigíliája már az új életnek a köszöntése. Viszont ezen az estén 7 órakor 
lesz a Húsvéti vigília ünneplése húsvéti szentmisével. Azért hét órát határoztunk meg – a 
jámborok sokkal  későbbre  szokták  tenni  –  de  hát  mi  még törékenyek vagyunk,  úgyhogy 
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figyelünk az emberi gyarlóságainkra, azért legyen idő még a sonkaevésekre is. Tehát ezért 7-
kor kezdjük az esti ünneplést, aztán akkor még otthon is lehet ünnepelni.

Nagyon fontos egyébként! Az ünneplésnek két fókusza van, a templom meg a család. Évekkel 
ezelőtt, 30 évvel ezelőtt, amikor először jártam Amerikában, akkor megdöbbentett, hogy a 
családi ünnepeket különböző idegen helyeken tartották. Ez az asszonyoknak jól jött valószínű, 
de hát azért az asszonyi lelemény, az a családokban tud megjelenni. Úgyhogy ez a második 
fókusza az igazi keresztény családi ünnepnek, az otthon ünneplés. De az első itt van. 

Húsvétvasárnap természetesen reggel 9 órakor van itt a kápolnában szentmise és 11 órakor. 
És húsvéthétfőn,  mivel kiharcolta a magyar magának, hogy ez ünnep legyen – egyébként 
régen mindig is az volt – reggel 9 órakor a húsvéthétfői szentmisét ünnepeljük. 

Én azt szeretném kérni a Testvérektől, hogy éljünk ezekkel a lehetőségekkel. Ezek egyszeriek 
egy évben, és sose tudjuk, hogy mikor ér el bennünket az Isten kegyelme. Azért szeretem 
Szent  Ágostonnak azt  a  képét,  ami  ott  van,  ugye,  az  irgalmasok Szent  Ágoston regulája 
szerint tartják az imádságos rendjüket. Egy nagyon érdekes festmény. Ágoston okos ember 
volt,  olyan időtálló gondolatai vannak, amikre ma is nagyon oda kell figyelni. Az tetszik, 
hogy a festményen a galamb – a Szentlélek a galamb képében – ott ücsörög Ágoston vállán és 
csipkedi a fülét, hogy hallja meg ez az Ágoston azt, amit az Isten általa üzenni akar nekünk. 
Tehát  ezek  nem  fülcsiklandozó  események,  hanem  fülünket  nyitogató  események,  hogy 
meghalljuk, mit is akar üzenni nekünk 2022-ben Húsvétkor az Isten, hogy életünk legyen.

+  Á L D Á S  +
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